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KÉTHETES ELŐJEGYZÉS HELYETT MÁR A Z N A P BEJUTUNK VÉRVÉTELRE 

Megszűnik a várólista 
J ö v ő h ó n a p t ó l nem előjegyzés s z e -
rint , h a n e m érkezési sorrendben 
végzik a vérvételeket a két szegedi 
rendelőintézetben. A z intézkedés 
révén jóval gyorsabban túlesik m i n -
denki a vérvételen, de a z első h e t e k -
ben t u m u l t u s v á r h a t ó . 

TOMBÁCZ RÓBERT 
Áprilistól megszűnik az előjegyzés és 
a várólista a szegedi klinikai központ 
vérvételi helyein: a Tisza Lajos körúti 
és a Vasas Szent Péter utcai rendelőin-
tézetben. Az elmúlt hetekben emiatt 
már nem is adtak időpontot a pácien-
seknek - tudtuk meg a vérvételi labor-
feladatokat is ellátó szegedi klinikai 
kémiai intézet vezetőjétől, Horváth 
Andrea Ritától. 

• • Az elmúlt 
7 7 hetekben már nem is 

adtunk időpontot 
a pácienseknek. 
H o r v á t h A n d r e a Rita 

A klinikai központtól kapott plusz-
finanszírozás és több szakember 
munkába állítása révén az eddigi 
150-180 beteg helyett jövő hónaptól 
vérvételi helyenként naponta előre-
láthatólag 200-250 betegtől tudnak 
majd vérmintát levenni. Ehhez a vér-
vételek rendelési idejét is kiterjesz-
tették: áprilistól 7-től fél 12-ig lesz er-
re lehetőség. A változtatástól azt re-
mélik, hogy az eddig átlagosan két-
hetes vérvételi várólista jelentősen 
lerövidül. 

A betegek érkezési sorrendben kap-
nak sorszámot, ha ez elfogy, aznap 
több páciens már nem kerül sorra. 
Akinek orvosi beutalója alapján szak-
mailag indokolt, az sürgősségi sorszá-
mot kap, amellyel soron kívül behív-
ják. Változik a leletkiadás helye és 
ideje is. Eddig a vérvételi rendelésen 
kaphatták ezt meg a páciensek dél-
után 3-ig - áprilistól a kartonozóban 
kérhetik, este 6-ig. Aki nem maga jön 
a leleteiért, meghatalmazást kell ad-
nia annak, aki helyette felveszi azo-
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kat. A rutinvizsgálatok leleteire a vér-
vételtől számított két nap múlva szá-
míthatnak a páciensek. 

A professzor azt ajánlja, április első 
két hetében csak az menjen vérvétel-
re, akinek valóban nagyon sürgős, 
ugyanis a betegek feltorlódása miatt 
tumultus várható. Vagy menjenek a 

Vasas Szent Péter utcai rendelőbe, így 
kicsivel gyorsabban is sorra kerülhet-
nek. Az első két hét után várhatóan 
normalizálódik a helyzet, és sokkal 
nyugodtabb körülmények között, ke-
vesebbet várakozva eshet túl minden-
ki a vérvételen a Tisza Lajos körúti 
rendelőintézetben is. 
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ISKOLA A HATÁRON TÚL - A LEGTÖBBEN SZERBIÁBÓL J Ö N N E K IDE TANULNI 

Diákkaravánok Szeged felé 
Elmúlt már az igazi roham, amikor a határon túli magyar diákok elárasztották a 
szegedi középiskolákat, de a fiatalok elvándorlása nem állt meg. A legtöbben 
továbbra is Szerbiából jönnek a városba tanulni. Az igények azonban megvál-
t o z t a k . Már nem csak gyerekeiket menekítik ki a szülők egy háború sújtotta o r -
szágból - a diákok világos jövőképpel, határozott célokkal érkeznek. 

BÁLINT CSABA 
A vajdasági városok és Szeged között 
közlekedő buszok már hosszú évek 
óta főleg tinédzserekkel vannak tele. 
Ok nem csencselni jönnek hétvégente 
Szegedre, mint annyian, nem is a be-
vásárlóközpontok kocsijait tologatni, 
hanem iskolába indulnak minden va-
sárnap, útlevéllel a kezükben. Röszké-
nél, Tompánál és Tiszaszigetnél is min-
dennapos látvány a kocsisorok között 
hátizsákkal szlalomozó diáksereg. 

- Nem nagyon szoktuk firtatni az 
okokat, de sokan az iskolák magas 
színvonala miatt választják Szegedet -
mondja Gál Béla, a Radnóti Miklós Kí-
sérleti Gimnázium igazgatója. - A leg-
több gyerek a Vajdaságból jön. Felvé-
telizniük ugyanúgy kell, mint bárki 
másnak. Ha megfelelnek, felvesszük 
őket. Komoly tudásbeli különbség 
nincs a szabadkai, zentai iskolákból 
érkező diákok és a magyarországi is-
kolákból bekerülő tanulók között. 
Másképp viszonyulnak bizonyos dol-
gokhoz, más a vérmérsékletük, de hát 
egy másik országból jönnek - teszi 
hozzá az igazgató. 

Sili Andor szeptember óta jár iskolá-
ba Szegeden. A Radnótiban a folyosón 
találkozunk vele. Azt mondja, jó itt, de 
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egészen más, mint otthon. Szüleinek 
havi 50 ezer forintot biztosan félre kell 
tenni az ő iskoláztatására, pedig spó-
rol, ahol csak lehet. - Minden hétvégét 
otthon töltök, de jól beilleszkedtem. 
Vannak barátaim, szeretem a várost. 
Azt hiszem, maradok a középiskola 
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után is. Jogra szeretnék járni - foglalja 
össze terveit a szabadkai fiú. 

A határon túli magyar diákok el-
vándorlása a kilencvenes évek köze-
pén kezdődött. A folyamatos háborús 
helyzet és az agonizáló gazdaság mi-
att a legtöbben már akkor is a Vajda-
ságból keltek útra. A szülőknek idő, 
pénz nem számított, aki tehette, Ma-
gyarországra küldte csemetéjét. A 
csúcsszezon azonban a kilencvenes 
évek végén, a NATO-légicsapások ide-
jén volt. - Szinte naponta jöttek, ér-
deklődtek - idézi fel azokat az éveket 
Gál Béla. - Évente 15-20 új diákunk is 
volt a Vajdaságból. Az utóbbi három 
évben sokkal kevesebben jelentkez-
nek, évfolyamonként jelenleg 3-5 kül-
földi tanulónk van. 

Egy 2007-es minisztériumi rendelet 
értelmében a határon túli középisko-
lásoknak is fizetniük kell térítési díjat, 
félévente 100-120 ezer forintot. A Rad-
nótiban azonban ezt nem kell kifizet-
ni, egyelőre kigazdálkodják. 

GARAI SZAKÁCS LÁSZLÓ 

Megint tanú 

Meg tudom 
érteni, hogy 

a tiltakozókat az sem 
hatja meg, hogy 
elméletileg figyelembe 
vették a javaslataikat. 

„Akárhogy is történt, a lényeg, hogy nem hagytuk magunkat!" - báto-
rította Virág elvtárs Pelikánt, egy kicsit saját magát és a derék gátőrnek 
fiaiként bemutatott titkosrendőröket, miután azok egy hatalmas gép-
pisztolysorozattal szétlőtték a polc tetején sorakozó befőtteket a Tanú 
című film emlékezetes jelenetében. Valami ilyesmit érezhet most a vá-
rosvezetés és a velük „kekeckedö" civilek is, miután átvették, átadták 
a szegedi városházán a 616 aláírással kísért petíciót. 

Ha nagyon rosszindulatú lennék, 
azon sem lepődnék meg, ha az áta-
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zetfüzetek előtt, összekacsintottak, 
és este már együtt álmodoztak azon 
egy sör mellett, hogy egy csöndesen 
robogó Stadler-villamoson dalolják 
kedvenc nótáikat a Makkosházi kör-
úton. 

Az élet azonban, hogy megint egy közhellyé nemesül t Ta-
nú-klasszikust ráncigáljak elő, nem egy habos torta, így a helyzet 
korántsem egyszerű. Ahhoz, hogy valami fej lődjön, új, szebb és 
jobb legyen, nagyon sokszor rombolni (is) kell. Meg irtani, vágni, 
bontani , áthelyezni. Akár fákat is. Azt is meg tudom érteni, hogy a 
tiltakozókat az sem hat ja meg, hogy elméletileg figyelembe vették a 
javaslataikat. Nekik az a fontos, hogy egyetlen fát se vágjanak ki, és 
bár állításuk szerint nem vil lamosellenesek, mégis el tudnák képzel-
ni, hogy ne suhan janak a Rókusi körúti füves vi l lamospályán a sze-
relvények. 

Pedig lesz kettes villamos, akár tetszik, akár nem. S lesz fakivágás 
is, akár tetszik, akár nem. Útszélesítés is lesz, akár tetszik, akár nem. A 
hurokforduló is a kiserdő körül lesz, akár tetszik, akár nem. S többen 
lesznek azok, akik vigyorogva fognak villamosozni, akár tetszik, akár 
nem. Hogy mi lesz ezután? Az is könnyen kitalálható: épül tovább a 
villamosvonal úgy, ahogy eddig. 

„Ugyan, kit csaptunk be? Magunkat? Mi tudjuk, miről van szó. A 
kutatókat? Azok örülnek, hogy plecsni van a mellükön. A széles töme-
geket? Azok úgyse esznek se narancsot, se citromot, de boldogok, 
hogy velünk ünnepelhetnek. Az imperialistákat? Ühüm, azoknak ala-
posan túljártunk az eszén. Nem szeretnék most a helyükben lenni! Ki-
adtuk a jelszót: legyen magyar narancs! És lett magyar narancs. Mi 
nem ígérgetünk a levegőbe, Pelikán." Hogy a fenti szituációban kik Pe-
likánék és kik az imperialisták, döntsék el önök. Egy biztos: én már tá-
nú sem akarok lenni. Pláne most, hogy a nemzetközi helyzet egyre fo-
kozódik. 

HILLARY CLINTONHOZ HASONLÍTOTTA NAGY A CIVILEKET 

Aláírást gyűjtöttek 
a 2 - e s villamos ellen 
Civilszervezetek támogatásával a l á -
írást gyűjtöttek a környékbeli l a k o -
sok a Rókusi körútra t e r v e z e t t új 
2-es villamosvonal ellen Szegeden. 
Tegnap Nagy Sándor alpolgármester 
vette át a gyűjtőíveket - Hillary Clin-
t o n h o z hasonlította a civileket. 

DOMBÁI T Ü N D E 
616 aláírást gyűjtöttek a Rókusi kör-
úton és szomszédságában lakók a 
Levegő Munkacsoport , a Csermely 
Egyesület és Független városi szövet-
ség támogatásával. Az íveket tegnap 
a képviseletükben Kotogán Róbert 
adta át a városházán Nagy Sándor 
alpolgármesternek. A petícióban 
megismétlik, amit eddig több fóru-
mon elmondtak: ellenzik a Rókusi 
körútra tervezett új 2-es villamosvo-
nal építését. Szerintük túl közel ke-
rül a lakóházakhoz a forgalom a Kos-
suth Lajos sugárút és a Rókusi körút 
kereszteződésében, valamint jelentő-
sen csökken a zöldterületek nagysá-
ga: 325 fát vágnak ki a vértói kiser-
dőben és a körúton. Ezért mellékel-
tek egy tervmódosí tási javaslatot és 
egy nyilatkozatot, amelyben egy 
brüsszeli döntés-előkészítőre hivat-
koznak. Az ö véleménye szerint bi-
zonyos keretek között még van lehe-
tőség a terv átalakí tására. 

Az alpolgármester megköszönte az 
építő jellegű kritikákat, amelyeket ko-
rábban már benyújtottak a civilszer-
vezetek. Ezeket az észrevételeket 
ugyanis - mondta Nagy Sándor - be-
építették a szegedi elektromos tömeg-
közlekedési nagyprojekt terveibe. Így 
a civilek segítségének köszönhetően a 
környezetvédelmi hatóság is és az uni-
ós bizottság is jóváhagyta az elképze-
léseket, és - a hivatali eljárásnak meg-
felelően - napokon belül támogatási 
szerződést ír alá az uniós bizottság a 
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íraiá az uniós bizottság 
a magyar kormánnyal. 
N a g y S á n d o r 

magyar kormánnyal. Az észrevételek-
re, ahogyan eddig, az önkormányzat 
válaszolni fog. A civilekkel való vitát 
Nagy Sándor az amerikai elnökvá-
lasztást megelőző demokrata elnökje-
löltek párharcához hasonlította. Úgy 
látta ugyanis, hogy Hillary Clinton -
esetünkben a civilek - azzal, hogy 
nem lépett vissza Barack Obama - a 
város - javára, csak erősítette a végső 
győztes kampányát . 

Szabadkai úti kereszteződés: 
hétfőtől 3 hétig z á r v a 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Hétfőtől három hétre lezárják a Móra-
városi körút és a Szabadkai út keresz-
teződését. Csapadékvíz-elvezető csa-
tornát épít a Sade-Magyarország 
Mélyépítő Kft., emiatt részlegesen fel-
bontják az úttest sávjait. A Napfény 

Park bevásárlóközpont felől a körfor-
galomnál a Katona József utca és a 
Cserepes sor felé terelik a közlekedő-
ket. A Szabadkai útról ugyancsak a 
Cserepes sor felé lehet eljutni a Móra-
városi körútra. A közlekedőket jelző-
táblák segítik. 


